
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

EL CENTRE I CAN MARINER  

El Full  

del districte 1  

 

Un any al districte 

El període 2015-16 ha estat temps d'aniversaris de punts emblemàtics de Santa Coloma i específicament dels 
barris Centre i Can Mariner. El Centre d'Art Can Sisteré va complir 25 anys i ho va celebrar amb una mostra 
que va comptar amb la participació d’artistes que ja hi havien exposat. Des de la seva inauguració al 1990, les 
exposicions d’art, complementades amb visites guiades, tallers, taules rodones, conferències o cursos de 
divulgació, han estat una de les constants de la seva programació. Les línies d’actuació es dirigeixen cap a la 
promoció i difusió dels projectes de col·lectius i artistes locals, el suport a la creació emergent i, en 
col·laboració amb altres institucions, la difusió de projectes singulars i de l’obra d’artistes de referència.  
Una altra data a destacar va ser el passat novembre quan es va reobrir el remodelat Mercat Municipal 
Sagarra, el més antic de Santa Coloma ja que l’edifici original s'inaugurà al 1934. El nou equipament va fer 
guanyar espai, il·luminació i comoditat, essent ara un mercat modern i adaptat al segle XXI. Tot i la 
remodelació, les obres van respectar els elements noucentistes així com els motius ornamentals d'un edifici 
emblemàtic que va fer 80 anys.  

Finalment, la Societat Cooperativa La Colmena, l'entitat més antiga de la ciutat fundada al 1916, va celebrar el 
seu centenari. La que va començar com una cooperativa de consum és ara una entitat que treballa per la 
cohesió social, el foment de la cultura i la promoció de la ciutat. 

Diverses han estat les millores al districte durant aquest primer any de legislatura. Es van realitzar obres 
d'arranjament de la calçada al carrer San Silvestre per tal de substituir les llambordes per un nou paviment 
d'aglomerat imprès per millorar-hi la circulació dels vehicles i per fer-hi un itinerari d'accessibilitat segur al 
veïnat. Finalment és de destacar la decisió que va prendre l'Ajuntament sobre el tancament del Poliesportiu 
Can Sisteré per motius de seguretat. Tot i que els serveis tècnics van considerar que no hi havia perill 
imminent de col·lapse, el fet de no poder garantir la seguretat al cent per cent va ser decisiu per prendre 
aquesta mesura. Del resultat de la valoració dependrà si es prossegueix amb la reforma o bé amb l'enderroc. 

La cara més solidària i cultural del districte es va veure representada a l'exposició sobre els refugiats que va 
organitzar el Fons Català de Cooperació i Desenvolupament. La mostra va reflectir la situació que pateixen els 
refugiats que fugen de Síria, l'Iraq, l'Afganistan i altres països en conflicte. 
 

 

 

 

 

Edita 

Direcció de Regidories de Districte. 

Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet. 

Telèfon: 93 466 40 57 

participacio@gramenet.cat 

L’EDUSI AL BARRI 

Santa Coloma de Gramenet rebrà 15 milions d’euros de 
la Unió Europea després de presentar al fons europeu 
de l’Estratègia de Desenvolupament Urbà Sostenible i 
Integrat (EDUSI), una àmplia proposta per remodelar 
diferents espais públics i equipaments de la ciutat. 
Aquesta concessió econòmica és un ajut molt 
important per a l’Ajuntament, ja que pot tirar endavant 
tot un seguit de projectes  bàsics per a la millora del 
municipi com la Pinta Verda, el Pla de mobilitat i la 
reurbanització de carrers  entre d’altres. Tots aquests 
projectes han comptat amb la participació del veïnat. 

DISTRICTE 1 

Ciutat sostenible: Urbanització Milà i Fontanals tram 
Irlanda-Beethoven (canvi de sentit circulació) 

Ciutat saludabl: Promoure mesures del “Pla de Millora 
de la Qualitat de l’Aire” 

Ciutat inclusiva: Urbanització carrer Jacint Verdaguer. 
Inclou resolució del nus viari amb l'Av Generalitat i 
soterrament CT Endesa  

Ciutat intel·ligent: Millorar l’ús i la qualitat de les 
tecnologies de la informació i el seu accés a través 
d’actuacions en l’administració electrònica (tràmits 
online, tele-assistència per a col·lectius específics, 
aplicacions mòbils per a l’activitat turística…) i Smart 
Cities (sensorització contenidors, reg intel·ligent, gestió 
integral de l’aparcament, panells d’informació del 
transport públic, centre de control de seguretat i 
emergències…).  

ACTUACIONS A TOTS ELS DISTRICTES 

Ciutat saludable: Promoure mesures del ‘Plan de 
Mejora de la Calidad del Aire’ 

Ciutat inclusiva: Promoure la inclusió social, l’ocupació 
i la convivència amb iniciatives destinades a resoldre 
carències bàsiques (alimentació, roba…) de la població 
amb més dificultats, projectes d’acompanyament a 
nens i nenes de 3 a 12 anys i families  per promoure 
l’èxit escolar, accions d’orientació, formació i 
intermediació per afavorir la inclusió laboral.  

Ciutat intel·ligent:  Millorar l’ús i la qualitat de les 
tecnologies de la informació i el seu accés a través 
d’actuacions en l’administració electrónica (tràmits 
online, tele-assistència per a col·lectius específics, 
aplicacions mòbils per a l’activitat turística…) i Smart 
Cities (sensorització contenedors, reg intel·ligent, 
gestió integral de l’aparcament, millora de la 
informació digital del transport públic, centre de 
control de seguretat i emergències…).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Proyectos con ilusión 

Un año más nos preparamos a abordar un nuevo presupuesto. En su elaboración, cómo 
no, intentamos satisfacer todas las necesidades de nuestra ciudad, pero nos hacen especial 
ilusión los proyectos que se van a desarrollar en los distritos de los que somos regidores y 
regidoras. 

Después de la realización de la gran actuación en el entorno del “Mercat Sagarra”, toca la 
hora de emprender el del “carrer Sant Lluís”, que no por más pequeño es menos 
importante sobre todo para los vecinos. No perdemos de vista  aquellos que se iniciarían 
pero son importantes para la conexión del centro de la ciudad con el río, como pueden ser 
“Llorenç Serra” o la conexión entre la parte alta de “Pompeu Fabra” con su tramo final, 
creando ejes vertebradores entre el Centro, Can Mariner con el “front fluvial”. 

Pero todo esto lo haremos sin perder de vista las necesidades de vecinos y vecinas, 
ampliando la dotación para servicio de atención a domicilio, estando siempre atentos a los 
arreglos necesarios por el trasiego del día en nuestras calles o ampliando la aportación del 
departamento de cultura que, seguramente, tendrá una considerable incidencia en las 
actividades y la dinamización de un distrito que se encuentra en pleno corazón de nuestra 
ciudad. 

 

Luís Fuentes 

Regidor del districte 1 

LA “TABLET” AL TAULELL 

El passat 11 de novembre va començar l’activitat 

“La tablet al taulell” dins de la campanya “Cap a 

una Moneda Local. Posa-li nom!”. Els regidors i 

regidores del districte 1, acompanyats de tècnics 

municipals, van visitar establiments dels seus 

districtes per explicar als i a les comerciants els 

avantatges de la utilització de la moneda local. 

 

 

 

http://www.gramenet.cat/temes/participacio/districtes/districte-1/


 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

El Full del districte 1 

Ana Belén Moreno 

“Amb la gent, farem de Santa Coloma 

una ciutat millor” 

L’Ana Belén Moreno és regidora del districte 1. Segons afirma, la igualtat i la justícia social són el que la mouen cada 

dia. Està orgullosa de compaginar les tasques familiars amb la tasca a la ciutat de Santa Coloma. 

Quina valoració feu dels primers mesos de 

treball al capdavant de la vostra regidoria 

de districte?  

La valoració que fem d’aquests primers 

mesos de treball al capdavant de la 

regidoria es molt positiva. Els dimecres, que 

són els dies de ser físicament al districte, és 

quan els veïns i veïnes, comerciants, entitats 

etc... hi poden anar  per explicar el que 

passa al barri, ens poden  demanar 

informació d’alguns  temes, debatre, i així 

estudiem com trobar solucions favorables 

en la mesura del possible i sempre des de  la 

proximitat. 

Quines són les principals peticions que us 

ha fet arribar la ciutadania del vostre 

districte en aquest període de temps?  

Les principals peticions que ens fan són de 

temes de manteniment de via pública (si cal 

posar o treure una pilona en un carrer o en 

un altre, si manca llum, algun carrer per 

asfaltar..), incideixen en què la neteja ha de 

ser prioritària, també es queixen molt 

sovint de l’incivisme (mobles que es deixen 

fora dels contenidors etc... són les qüestions 

més comuns. 

Què és o quines qüestions són prioritàries 

per a la vostra regidoria de districte ara 

mateix? 

La qüestió prioritària per a la nostra 

regidoria, sota el meu parer és que el veí o 

veïna, comerciant, entitat, comunitat de 

propietaris etc... que vingui al districte, s’ha 

de sentir acollit plenament, escoltat i en el 

que sigui possible, donar-li  solució a allò que 

demana, treballant plegats i trobant  

solucions conjuntes. Les regidories de 

districte, fan que estiguem més a prop si cap 

de la ciutadania, amb els problemes de la 

gent i amb la gent. 

El sentiment de pertinença a un barri està 

força arrelat entre la ciutadania colomenca, 

passa el mateix amb l’arrelament al 

districte? O s’ha de fer encara un cert treball 

pedagògic des de les regidories?  

Com deia abans, la regidoria de districte és 

un mecanisme o un instrument més que 

tenim l’equip de regidors i regidores per 

apropar-nos als ciutadans. Crec que potser 

manca una mica de treball pedagògic del 

que es fa des de les regidories. Però estem 

treballant per millorar. Un exemple clar 

seran els fulls de districte com aquest, on 

es donarà a conèixer notícies del barri, 

projectes que es faran, etc...la qual cosa 

ens permetrà tenir més  a mà la informació 

del districte. També els regidors ens 

passegem cada dimecres pels comerços, 

entitats etc... per donar a conèixer la 

regidoría. 

Les diferències entre els sis districtes són 

evidents però,  poden treballar 

conjuntament les sis regidories de la 

ciutat en algun tema en concret? 

Cadascun dels districtes tenen les seves 

característiques, però tinc clar que  tots 

tenen una cosa en comú: la seva gent, el 

seus teixits associatius, els seus 

comerciants etc.. que treballen dia a dia i 

que de la mà de l’equip de govern com no 

pot ser d’altra manera, farem  de la nostra 

Santa Coloma una ciutat millor. 

 

“La nostra 

prioritat és que els 

comerciants, veïnat 

i entitats siguin 

acollits, escoltats i 

donar solució a les 

seves demandes 

treballant plegats. 

Volem estar a prop 

de la ciutadania” 

 

Espai FAVGRAM  
 

Favgram es la Federación de Asociaciones de Vecinos de Santa 

Coloma de Gramenet, funcionando como tal desde 1994. 

Actualmente tenemos nuestra sede en Rambla de Fondo 14, con 

servicio de asistencia presencial los lunes, miércoles y viernes de 

17.30 a 20.30h en nuestra sede. Otras  formas de contactar es por 

teléfono: 93 392 92 45 y por correo electrónico: 

favgram@gmail.com, también estamos en Twitter y en Facebook. 

Somos una entidad de segundo grado que la forman actualmente 14 

de las asociaciones de vecinos y vecinas de nuestra ciudad, dejando 

la puerta abierta a las otras que no forman parte de la Federación 

para unirse en el momento que lo crean oportuno, y que el barrio 

que actualmente no dispone de AAVV pueda contar con una, Riera 

Alta. 

Cada AAVV intenta trabajar en su territorio, en su barrio, los temas 

que les atañen individualmente, todo tipo de temas relacionados con 

el día a día de sus vecinos y vecinas. La Federación de Asociaciones 

de Vecinos intenta trabajar los mismos temas pero a nivel ciudad. 

Por ejemplo a petición nuestra se inicia un periodo de sesiones 

informativas en  los distritos desde el Ayuntamiento para informar 

de los presupuestos y como participar y hacer alegaciones. En breves 

fechas  plantearemos públicamente temas de gran importancia para 

los vecinos y vecinas de Santa Coloma de Gramenet. Trabajar 

conjuntamente con otras entidades y plataformas del territorio es el 

futuro inmediato del movimiento asociativo y así se intentará hacer. 

    

 

Tomás Fernández 

Presidente FAVGRAM 

 

 

Els pressupostos als barris 

Després de l’aprovació inicial del 

pressupost i les ordenances 2017 en 

el Ple d’octubre, l’Ajuntament va 

organitzar reunions veïnals per 

recollir propostes a tots els districtes, 

així com un taller específic per a les 

entitats colomenques. Totes 

aquestes propostes es van debatre 

en un Fòrum ciutadà, presidit per 

l’alcaldessa Núria Parlon, el passat 21 

de novembre i els resultats seran 

incorporats a l’aprovació definitiva 

del Ple de desembre. Tota la 

informació sobre els pressupostos 

2017 es pot consultar a la web de 

l’Ajuntament www.gramenet.cat i 

clicant a l’apartat “Sessions 

informatives del pressupost”. 

 

 

Centre Cívic Can Mariner     
Carrer Milà i Fontanals, 14-16     c/e. districte1@gramenet.cat 
Telèfon- 93 386 20 53      www.gramenet.cat/districtes 
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